
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/10229.

Benyújtás dátuma: 2020-04-22 14:22

Parlex azonosító: 1M16INK10001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Kocsis-Cake Olivio (Párbeszéd) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért lépte át a szükségesség/arányosság törvényi 
feltételeit a kormány és nyilvánította különleges gazdasági övezetté Göd-öt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Önről köztudomású, hogy Dunakeszi illetőségű, miniszterként pedig többször hivatkozott a gödi
akkumulátorgyár  nemzetgazdasági  kulcsszerepére,  amely  az  elektromos  autógyártásra  való
átállásban fontos szerepet tölthet be. Magyarország számára ez különösen fontos, hiszen az újabb
ipari  forradalom  az  autógyártást  is  jelentősen  érinti,  nagyon  fontos,  hogy  a  trendfordulóból
Magyarország sikeresen kerüljön ki.

A fentieket figyelembe véve nem világos a közvélemény számára, hogy a kormány miért élt vissza
a veszélyhelyzetből fakadó jogaival és miért nyilvánította különleges gazdasági övezetté Gödöt a
kormány, ezzel a helyi Samsung-gyár által megfizetett iparűzési adót is elvéve (átirányítva azt a
megyei önkormányzathoz). Nem fair ugyanis, hogy a településen élőknek kell viselniük minden
környezeti  és  egészségügyi  kockázatot,  miközben  nincs  beleszólásuk  a  gyár  életébe  és  anyagi
ellentételezést sem kapnak.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, válaszoljon az alábbi kérdéseimre:

Miért lépte át a szükségesség/arányosság törvényi feltételeit a kormány és nyilvánította különleges
gazdasági övezetté Göd-öt?

Fairnek tartja-e, hogy a Göd városa elesik az iparűzési adó bevételtől, miközben a gyár környezeti
kockázatai a lakosokat terhelik?

Milyen  megfontolás  vezette  önöket?  Csökkenteni  fogja-e  a  megye  az  iparűzési  adót  a  gyárra



vonatkozóan?

Tisztelettel várom válaszát!
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